

英国中文教育促进会

U.K. Association for the Promotion of Chinese Education

Office 12, 6 Charlotte Square, Newcastle upon Tyne NE1 4XF

Email for this event: scot.ukapce@gmail.com

2019 年第十七届全英普通话朗诵比赛 - 苏格兰赛区

为鼓励更多人学习和使用普通话,同时也让学生们有互相观摩、老师们有互相交流的机会,这是一个锻炼孩子们中文学习自信心的绝佳舞台,还记得往届朗诵大赛的激动人心吗?还记得去年朗诵大赛给每一个孩子带来的积极和深刻影响吗?

由英国中文教育促进会举办,苏格兰华夏中文学校承办的 2019 年第 17 届全英普通话朗诵比赛(苏格兰赛区)开始报名了,欢迎各校学生,普通话爱好者、学习者,无论您是华裔还是非华裔,按照如下比赛规则报名参赛!

比賽日期/时间: 2019年6月8日(星期六)下午13:00至下午16:00

报名日期: 2019年4月8日至5月25日(请注意截至日期后不接受报名)

比賽地点: Assembly Hall, Boroughmuir High School, 111 Viewforth, Edinburgh EH11 1FL

报名办法: 请学校填好报名表,把朗诵内容做成幻灯片(Power point)用邮件发到: scot.ukapce@gmail.com

咨询/联系: <u>scot.ukapce@gmail.com</u> or 杨尔辅: 07738384207; 马德峰: 07877849113

王镁铮: 07542882256

比賽规则:

- 1. 参赛选手必须年满五周岁,每个参赛者只可出场一次;
- 2. 参赛选手按语言和文化背景分为 B、C、M、P 四大组,分个人项目和集体项目,报名时请填妥参赛者的参赛组类及年龄,并注明是个人项目还是集体项目:B.非华裔外语组 C.华裔粤语或其它方言组 M.父母中的一方或养父母并非华人 P.华裔普通话组;
- 3. 每个学校可以自由选择是否参加全部或者部分的四大组八个项目(个人组和集体组)比赛。报名数量不限制。但鉴于比赛时间有限,为了能让更多学生参赛,鼓励每个学校多参加集体项目,减少个人项目参赛数量。如最终报名项目过多,我们将和各个学校协商酌情减少个人报名数量。
- 4. 题材内容、程度、长短须与选手的水平、理解能力吻合。不能以歌舞形式表现。

评分标准:

- 1. 按朗诵作品内容(5分),发音(20分),声调(10分),神态(5分)进行评分;
- 2. 个人朗诵时间不超过 2 分钟, 集体朗诵时间不超过 4 分钟;

奖励办法:

- 1. 参赛者均可获参加比赛的证书;
- 2. 参赛个人和学校将按朗诵表现获赠奖状,以示鼓励。

英国中文教育促进会 2019 年 4 月



英国中文教育促进会

U.K. Association for the Promotion of Chinese Education

Office 12, 6 Charlotte Square, Newcastle upon Tyne NE1 4XF

Email for this event : scot.ukapce@gmail.com

2019 The Seventeenth UK Mandarin Reading Competition

Scotland Section

In order to encourage more people to learn and use Mandarin and provide an opportunity for students and teachers to learn from each other and exchange ideas on Chinese language education, the UKAPCE is organising the annual Seventeenth UK Mandarin Reading Competition in Scotland hosted by Alba Cathay Chinese School. Students at and over five year's old are eligible to participate.

Competition Date: 13:00 - 16:00 Saturday 8th June 2019

Entry Period: 8th April – 25th May 2019 (No entry allowed after 25th May 2019)

Venue: Assembly Hall, Boroughmuir High School, 111 Viewforth, Edinburgh EH11 1FL

Enquiry and Contacts: scot.ukapce@gmail.com

Dr Erfu Yang: 07738384207; Mr Defeng Ma: 07877849113; Mrs Meizheng Wang

07542882256

Rules of Competition

1. Make your recitation contexts as a PowerPoint file and email it to scot.ukapce@gmail.com

- 2. Age requirement: age 5 and over.
- 3. One recitation only for an individual competitor or a group of competitors.
- 4. Competitors are divided into four groups, and student can enter as individual competitor or a group of competitors (two or more) for each group: B: non-Chinese; C: Chinese who speak non-Mandarin dialects; M: one parent of the competitor is not a native Chinese; P: Chinese Mandarin speakers.
- 5. No limitation on number of entries per participating school. However, due to time limit of competition, it is encouraging for school to enter more group of competitors than the individual competitor.

If too many entries are received, we may need ask school to reduce the number of entries.

- 6. The content, length and complexity of the chosen recitation text should correctly reflect the age and learning ability of the competitor or competitors.
- 7. Individual competitor should limit their recitation to no more than two minutes; group competitors should limit their recitation to no more than four minutes.

<u>Judging</u>

Content: 5 marks. Pronunciation: 20 marks. Tones: 10 marks. Expression: 5 marks.

Prize

- 1. All competitors will receive a certificate.
- 2. Competitors and participating schools will receive a certificate of excellence based on their competitors' performance.

UKAPCE, April 2019